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INFORMÁCIE SLOVENSKEJ HYPERTENZIOLOGICKEJ SPOLOČNOSTI

Informácia z výborovej schôdze Slovenskej
hypertenziologickej spoločnosti

 zo dňa 7. októbra 2006, Istropolis, Bratislava

Prítomní:
MUDr. Beňová, Doc. MUDr. Farský, CSc., Doc. MUDr. Filipová, CSc., MUDr. Mazúr, Prof. MUDr. Riečanský, CSc., h.Doc. Sirotiaková, PhD., Doc.
MUDr. Sninčák, CSc., MUDr. Škultétyová, PhD.

Neprítomní:
MUDr. Jonáš, Prof. MUDr. Ponťuch, CSc., MUDr. Spišák, MUDr. Pastrnáková

Program:
Na úvod sa skontrolovalo plnenie predošlej zápisnice. Prof. MUDr.

Riečanský, CSc. pri zhodnotení Letnej školy hypertenzie (LŠH) pripome-
nul, že všetci vyslaní účastníci musia po návrate predložiť obsiahlejšiu správu
výboru SHS. Správa sa potom uverejní v časopise Kardiológia. Ďalšia LŠH
sa uskutoční 22. – 28. júla 2007 v Olympii v Grécku, záujemcovia sa môžu
prihlásiť do konca februára 2007 u predsedu SHS alebo vedeckej sekre-
tárky SHS, potrebné je priložiť profesionálny životopis. V roku 2008 bude
LŠH vo Francúzsku. Miesto pre rok 2009 nie je ešte určené. Predstavitelia
EHS oslovili Prof. MUDr. Riečanského, CSc. – SHS sa môže uchádzať o
zorganizovanie LŠH v roku 2009 v Smoleniciach, počet účastníkov by bol
okolo 40 – 50.

Prof. MUDr. Riečanský, CSc. sa vrátil k bodu zápisnice – odmena
10 000 Sk. za aktívnu účasť na kongrese. Tento bod nebol pri minulej
schôdzi bližšie upresnený. Prof. MUDr. Riečanský, CSc., ako aj Doc.
MUDr. Filipová, CSc. upresnili, že odmena je určená pre aktívnu účasť na
medzinárodnom kongrese, ako sú: Európsky a Svetový kongres o artériovej
hypertenzii, Európsky a Svetový kardiologický kongres, Americký hyper-
tenziologický kongres, kongresy AHA a ACC. Aktívny účastník, ktorý žiada
odmenu, musí so žiadosťou predložiť aj prijatý abstrakt a program. Aktív-
ni účastníci menších odborných podujatí môžu požiadať výbor o finančnú
podporu, výbor rozhodne o pridelení a výške odmeny.

 MUDr. Škultétyová, PhD. informovala o internetovej stránke. SHS
je zaradená  na internetovej stránke medzi odborné spoločnosti SHS, jej
názov:  www.slovenskahypertenzia.sk. Pripravuje sa spustenie stránky.

Hlavným bodom schôdze bola príprava konferencie SHS. Konferen-
cia sa uskutoční v SÚZA v Bratislave 19. – 21. apríla 2007, kde sú rezer-
vované prednáškové miestnosti, ako aj ubytovanie. Výborová schôdza by
bola pred začiatkom konferencie. Prof. MUDr. Riečanský, CSc. navrhol
zmenu názvu „Pracovná konferencia“ na „Kongres“ o artériovej hyper-
tenzii. Kongres zahŕňa kvalitatívne vyššiu formu podujatia a s návrhom
súhlasili aj členovia výboru. Problém vznikol s očíslovaním podujatia. Doc.
MUDr. Filipová, CSc. navrhla, aby bol predbežne prijatý názov: „Kongres
2007 – XXII. konferencia o artériovej hypertenzii“. Ako nosné témy boli
navrhnuté: vek, šport a hypertenzia; hypertenzia a problémy s ňou spoje-
né v ambulantných podmienkach. Do programu by bola zaradená súťaž
mladých autorov originálnych prác do 35 rokov, víťaz by bol finančne od-
menený. Podobne ako minulý rok, aj tento rok by bola súčasťou programu
sekcia zdravotných sestier a kazuistiky. Pri organizovaní kongresu plánu-
jeme pozvať aj ostatné odborné spoločnosti, ako napríklad angiologickú
spoločnosť, angiochirurgickú spoločnosť, kardiologickú spoločnosť
a nefrologickú spoločnosť.

Prof. MUDr. Riečanský, CSc. pripomenul, že podobne ako minulý
rok, aj tento rok by sme zorganizovali predvianočné stretnutie s firmami,
kde by sme informovali o pripravovaných akciách, najmä o kongrese

a pozvali ich k účasti. Po dohovore sa stretnutie uskutoční 28. novembra
2006 o 15.00 h v knižnici kardiologickej kliniky NÚSCH. Predtým od
13.00 h bude výborová schôdza. Prof. MUDr. Riečanský, CSc. poukázal
na fakt, že firmy pozývajú na sympóziá o hypertenzii aj lekárov, ktorí nie
sú členmi SHS. Preto výbor SHS uvažuje osloviť SACCME, aby pri uvede-
ných sympóziách garantom podujatia bola SHS.

Prof. MUDr. Riečanský, CSc. informoval o stretnutí s prezidentmi
národných odborných spoločností, ktoré sa uskutočnilo počas Európske-
ho hypertenziologického kongresu v Madride v máji 2006. Okrem LŠH sa
pripravuje kurz pre špecialistov pre hypertenziu, ktorý bude v Taliansku.
Ďalej informoval o teaching faculty, ide o dvojdňové kurzy, kde zahranič-
ní experti prednášajú o hypertenzii. Tieto kurzy má na starosti Doc. MUDr.
Cífková, CSc. Pre rok 2007 je už určené miesto, ale na rok 2008 by sme ich
mohli pozvať k nám. Záujemcovia o fellowship sa môžu prihlásiť do kon-
ca februára 2007, informácie sú na webovej stránke www.eshonline.org.
Prof. Riečanský, CSc. informoval, že EHS má záujem o to, aby sa v každej
krajine zriaďovali centrá excelentnosti pre hypertenziu. MUDr. Beňová
predložila návrh na zriadenie centra pre hypertenziu v Prešove. Na zákla-
de širšej debaty sa dohodlo, že regionálne centrá pre hypertenziu musia
zabezpečovať kvalitu práce a nad nimi by bolo národné centrum, ktoré
musí splniť kritériá, určené EHS. Doc. MUDr. Filipová, CSc. poukázala
na to, že naša odborná spoločnosť musí najprv vypracovať kritériá, ktoré
musí spĺňať regionálne centrum, pokiaľ ide o personálne, technické za-
bezpečenie, napojenia na nemocnice, zdravotné poisťovne a až potom
môžeme byť určitým odborným garantom pri zriaďovaní uvedených cen-
tier. Doc. MUDr. Sninčák, CSc. informoval o svojich skúsenostiach s už
existujúcim centrom pre hypertenziu a je ochotný pomôcť pri zriaďovaní
týchto centier. Prof. MUDr. Riečanský, CSc. odporučil, aby členovia vý-
boru do 28. novembra 2006 pripravili návrhy podmienok pre zriadenie
regionálneho centra, ktoré by bolo kvalitatívne vyššie, ako ambulancie pre
hypertenziu.

Návrhy na cenu roka 2005 za publikáciu v oblasti hypertenzie je po-
trebné podať do 28. novembra 2006.

Termín ďalšej výborovej schôdze je 28. november 2006, Kardiologic-
ká klinika NÚSCH o 13.00 h.

Bratislava 16. 10. 2006

Prof. MUDr. Igor Riečanský, CSc.
Predseda SHS

Zapísala: MUDr. Dana Škultétyová, PhD.
Vedecká sekretárka SHS
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Vážené kolegyne, kolegovia, milí priatelia,

dovoľte mi, aby som Vás v zastúpení Výboru Slovenskej hypertenzio-
logickej spoločnosti (SHS) čo najsrdečnejšie pozval k účasti na každoroč-
nom vrcholnom odbornom podujatí našej Spoločnosti, ktoré v roku 2007
usporiadame po dvoch rokoch opäť v hlavnom meste Slovenskej republi-
ky v Bratislave v tradičných priestoroch Správy účelových zariadení Mi-
nisterstva zahraničia.

Táto domáca akcia SHS sa z rozhodnutia výboru spoločnosti preme-
novala z pracovnej konferencie na kongres. Zmenu názvu odôvodňuje vyše
20-ročná tradícia konferencií, najmä stúpajúca odborná úroveň, ktorá

dosiahla požadované kritériá. Dúfame, že tento trend sa potvrdí aj na
budúci rok, čo je podmienené kvalitným odborným programom, ktorý sa
snažíme zabezpečiť vystúpením známych zahraničných odborníkov, ktorý
ale v prvom rade závisí od hodnotných príspevkov domácich autorov, pre-
dovšetkým členov SHS.

Tešíme sa, že sa zvítame na XXII. kongrese SHS, o ktorom sme pre-
svedčení, že pre všetkých účastníkov bude znamenať veľký odborný prínos
a tiež kultúrny a spoločenský zážitok.

Prof. MUDr. Igor Riečanský, CSc., FESC, FASA
Prezident SHS
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